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TALLINNA LINNA NOORTEVOLIKOGU 

VI KOOSSEISU V ISTUNG 

03.02.2015. Koosolek toimus TLNV ruumides. 

Kohalviibijad (15): Aune Marjapuu, Kea Kruuse, Villem Lassmann, Madis Trahov, Tuuli Helind, 

Sten Laansoo, Valeria Larina, Gregori Džaniašvili , Annela Tammiste, Anna Nikulitševa, Mihkel 

Lennuk, Sander Soots, Hanna-Lysa Kenk, Mariliis Eensalu, Eleri Ratasepp 

Puudusid (6): Carel Kuus (teadmata põhjustel), Ilja Samoilov (teadmata põhjustel),  Alina Tubli, 

Ronald Ross, Daniel Raud, Janno Dreger 

Külalised: (0) 

Juhataja: Kea Kruuse 

Protokollija: Annela Tammiste 

Istungi algus 18.00, lõpp 19.10 

Protokoll 

0.Päevakorra kinnitamine 

1. Juhend poliitilise komisjoni liikmele 

2. Sotsiaalkomisjon 

3. Hariduskomisjon 

4. Aktiivgrupp 

5. Tallinna noortenädala ideekonkurss http://noortenadal.ee/ideekonkurss/ 

6. 10. veebruaril infopäev noorsooprojektide kirjutajatele (TSNA) http://www.tallinn.ee/est/Infopaev-

noorsooprojektide-kirjutajatele 

7. Muud küsimused (ENLi Talvekool, juhatuse kohtumine TSNAga, noortevolikogude 

arenguprogramm jms) 

 

Päevakord ühehäälselt kinnitatud. 

1. Juhend poliitilise komisjoni liikmele 

Kea koostas dokumendi sellest, kuidas töötada poliitilistes komisjonides. Esimene osa räägib 

sellest, kuidas millegagi järk-järgult tegeleda, teine osa toob ülevaate linnasüsteemist. 

 

http://noortenadal.ee/ideekonkurss/
http://www.tallinn.ee/est/Infopaev-noorsooprojektide-kirjutajatele
http://www.tallinn.ee/est/Infopaev-noorsooprojektide-kirjutajatele
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2. Sotsiaalkomisjon 

Komisjoni esimesel koosolekul olid kohal ainult Ronald ja Annela. Vaadati üle transpordi 

kvaliteeditõstmiseks mõeldud ettepanek, sotsiaalkomisjoni teemad.  

Lisaks kohtusid veel noortevolikogu esimees Kea ja sotsiaalkomisjoni esimees Ronald omavahel. 

Sotsiaalkomisjoni praegusteks teemadeks on ühistranspordi arengupunktid, jalgrattapargid, tervislik 

koolitoit, nõustamiskeskuste ja psühholoogide teema, prügi sorteerimine koolides, ümarlaud 

puuetega noorte teemal ja grafiti, mis ilmselt läheb lõplikult aktiivgrupi alla.  

 

ETTEPANEK LINNALE ÜHISTRANSPORDI KVALITEEDI TÕSTMISEKS: 

- Ettepanekus olid mõned mõtted puuetega noorte teemal, Annela kirjutas Tallinna Puuetega 

Inimeste Kojale ja küsis nende arvamust. Nende arvamuse põhjal on ettepanekut veidi muudetud.   

 

Üldised ettepanekud:  

1.Bussid atraktiivsemaks – sotsiaalkomisjoni esimesel koosolekul arvati, et selle teema võiks välja 

võtta, võib minna kalliks maksma ja pole väga kasulik. Võiks kasutada bussides olevaid ekraane, 

kuid ka see läheks kalliks. Luuletused on tegelikult kõik juba olemas, kuid linn pole võimaldanud 

nende ülespanekut. Seniks, kuni noortevolikogul pole täpsemat arusaama või projekti, oleks 

ebaproffessionaalne see sisse jätta.  

Hääletus: 0 poolt, 8 vastu, 7 erapooletut.  

 

2. Küttesüsteemide korrastamine ja ventilaatorite lisamine – Peab uurima, kas ventilaatorite 

kasutamine võttab liigset kütust bussides, äkki sellepärast neid ei kasutada.  

Bussides on õhk kuiv, radiaatorid on nii tulides. Bussis on võimatu sooja hoida, sest uksed käivad 

kinni-lahti.  

Hääletus: poolt 11, vastu 0, erapooletud 4 

 

3.  Hilisemad väljumised reedeti ja laupäeviti – tuleb linnaametnikele meelde tuletada, sest eelmine 

aasta jäi poolikuks. Varasem ettepanek lisana juurde.  

Hääletus: poolt 15, vastu 0, erapooletud 0. 

4. LISA PUNKT 

Sander soovib lisada ühe punkti.  

Narva mnt ristile, kus on Metodisti kirik ja Tallinna Ülikool, lisada tähelepanu äratavad 
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liiklusmärgid, et inimesed liikleks ohutumalt.  

Hääletus: poolt 15, vastu 0, erapooletud 0.  

5. Wifi ühistranspordis - sotsiaalkomisjon arvas, et see pole vajalik, kuna enamusel on mobiilne 

internet ning ka linn on nagunii WiFiga kaetud. On kaks arvamust: meie arenenud ühiskonnale 

oleks loomulik järk, et ühistranspordis on WiFi, kuid samas on mure see, et ollakse liiga palju oma 

nutiseadmetes. Transpordiameti juht arvas, et see on huvitav punkt.  

Hääletus: poolt 6, vastu 2, erapooletuid 7.  

Punktid seoses puuetega noortega:  

1. Bussipeatused võiks öelda bussidesse saabunud bussi numbri. Tallinna Puuetega Inimeste Koda 

toetab seda ettepanekut.  

2. Vahel ei tööta bussidest peatuste välja ütlemine, ehk on see mõnede üksikute busside probleem, 

aga seda peaks kontrollima.  

3. On vähe kohti, kus valgusfooride juures on vaegnägijate helisignaalid.  

4. Suurematese bussipeatustesse pimedakirjas sõiduplaanide lisamine.  

5. Tallinna Puuetega Inimeste Koda lisas:  

Linna poolt tulles Kristiine poole minnes lisada Mooni bussi- ja trollipeatus Endla tänavale linna 

poolt tulles, sest nende keskuste külastajatele on praegune bussipeatus liiga kaugel.  Kui 

spetsialistid ütlevad, et seda võib teha, lisatakse see punkti.  

Hääletus, et küsida spetsialistide nõu ja siis lisada see võibolla ettepanekusse: poolt 12, vastu 0, 

erapooletuid 3.  

Sandri poolt täiendav ettepanek: lumelükkamisel mitte lükata lund kergliiklusteede peale. Ettepanek 

võeti tagasi, kuna ei sobinud kokku teiste punktidega.  

Hääletuse alla läheb terve dokument: 14 poolt, 0 vastu, 1 erapooletu.  

Otsus: Dokument vastu võetud. 

 

3. Hariduskomisjon, kokkuvõtte teeb Mihkel. 

28.jaanuaril oli hariduskomisjoni koosolek, mis toimus TLNV ruumides. Kohal oli neli liiget – 

Alina, Madis, Mihkel ja Sander. Lisaks veel Kea. Kutsutud olid veel noorte ja üliõpilaste esindajad. 

Kohale tuli Tallinna Õpilasesinduse juhtkond, kellega arutati õpilastega seotud teemasid.  

Võeti läbi kuus teemapunkti. Järgmine koosolek pannakse paika kolmapäevaks. Järgmiseks 

koosolekuks oleks kõigil teemahaldajatel vaja leida kontaktid, et antud teemat arutada, teha 

spetsialistidega kohtumisi kuid, ise ei tohi midagi kokku leppida. Teema kohta tuli uurida, panna 
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kokku tegevuskava, kuidas edasi toimida, kellega rääkida jne. Kõik hariduskomisjoni protokollid on 

Dropboxis olemas.  

 

4. Aktiivgrupp, ülevaate teeb Aune. 

Kandideerimine läks kinni 30.jaanuaril. Avaldusi laekus 12, kandidaatide nimekirjad on üleval. 

Praegu midagi täpsemalt tegema ei hakka, nädalavahetusel tehakse valmis lõplik dokument, mille 

alusel valitakse inimesed aktiivgruppi. Inimesed, kes saavad valituks, valitakse 10. või 9.veebruaril.  

Kui keegi tahab liituda jooksvalt, tuleb rääkida Aunega.  

 

5. Tallinna Noortenädala idee konkurss 

Sügisel toimub taas noortenädal, kus eelmine aasta korraldas TLNV projekti "Uks noorte 

tulevikku". Sellel aastal toimub noortenädal oktoobris. Kui kellelgi on mõni huvitav projektiidee, 

tuleb sellest teada anda, sest hiljemalt 1.märtsiks tuleb oma ideed esitada konkursile.  

 

6. Infopäev noorsooprojektidele kirjutajatele 

Korraldab TSNA, toimub 10.märtsil. Tuleb isiklikult väga kasuks, saab teada projektikirjutamise 

põhipunkte. Meilile saadetakse veel infot.  

 

7. Muud küsimused 

 Eile võttis Keaga ühendust Tallinna Spordi- ja Noorsooameti töötaja Heli, kelle ülesandeks 

on kokku panna tervist edendav programm noortele. Sooviks teada, kas kellelgi on selline 

kool, kuhu Heli võiks rääkima tulla. Info saadetakse laiali.  

 Teadaanne: Kea ja Villem kohtuvad homme TSNAga. Üldiselt kohtutakse kuus korra. 

 Tuli kutse ENLi Talvekooli, mis toimub Sagadi mõisas, kutsutud üks juhatuse liige  ja 

kontaktisik. 

 Noortevolikogude arenguprogramm – sinna lähevad Tuuli, Villem ja Madis. Räägitakse 

noortevolikogu baasasjadest ja kuidas noortevolikogusid arendada.  

 Aune – võib-olla me saame ühe kootööpartneri juurde. Firma, mis tegeleb 

reklaamitoodetega.  

 

Istungi juhataja       Istungi protokollija 

Kea Kruuse        Annela Tammiste 


